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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly
SAZIV VI
Prolećno zasedanje
Komisija za evropsku integraciju
Sednica br. 23.
Priština, 03.07.2018 u 11:00 časova
Zgrada Skupštine, sala N-303

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Blerta Deliu-Kodra, Zenun Pajaziti, Armend Zemaj, Donika-
Kadaj-Bujupi, Milaim Zeka, Ismajl Kurteshi i Fatmire Kollçaku.

Odsustvovali su: Fikrim Damka, Ilir Deda, Adem Hoxha i Visar Ymeri.

Pozvana: Dhurata Hoxha- ministarka za evropsku integraciju;

Osoblje za podršku komisiji: Ahtere Loxha, Adelina Demolli, Safet Beqiri i Florent
Mehmeti.

Ostali učesnici: Predstavnici GIZ-a, OSBE, NDI, KDI, Kancelarija EZ i mediji.

Sednicom je predsedavala Blerta Deliu- Kodra, predsednica Komisije.

Predsednica, nakon što je konstatovala da su ispunjeni uslovi za rad otvorila je sednicu sa
sledećim :

Dnevnim redom:

1. Usvajanje dnevnog reda;
2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 26.06.2018;
3. Razmatranje N/zakona o ratifikaciji bilateralnog Sporazuma između Vlade Republike
Kosova i Vlade  Velike kneževine Luksemburga u okviru projekta razvojne saradnje
KSV/019: tehnička asistencija u kontekstu evropske integracije-pozvana ministarka za
evropsku integraciju Dhurata Hoxha;
4. Razmatranje nacrta Poslovnika Skupštine, sa amandmanima funkcionalne komisije sa
aspekta usklađivanja sa zakonodavstvom EZ-e;
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5. Razno.

1. Usvajanje dnevnog reda

Dnevni red je usvojen bez primedbi.

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održane 26.06.2018

Zapisnik je usvojen bez primedbi

3. Razmatranje N/zakona o ratifikaciji bilateralnog Sporazuma između Vlade
Republike Kosova i Vlade  Velike kneževine Luksemburga u okviru projekta
razvojne saradnje  KSV/019: tehnička asistencija u kontekstu evropske
integracije-pozvana

Predsednica, je istakla da je pozvana ministarka za evropsku integraciju u cilju prezentovanja
ratifikacije bilateralnog Sporazuma između Vlade Republike Kosova i Vlade Kneževine
Luksemburga u okviru razvojne saradnje KSV/019: tehnička asistencija u kontekstu evropske
integracije.

Ministarka za evropsku integraciju, Dhurata Hoxha, u vezi s ugovorom istaknuto je da je
proces integracije kompleksan, pa su institucionalni kapaciteti među ključnim faktorima.
PRE u saradnji sa našim institucijama i Kancelarija EU je utvrdila niz oblasti VBA ili
poglavljima ackuisa koja će doprineti jačanju kapaciteta. Cilj je efikasna implementacija SSP-a
i implementacija evropske agende kako bi bili spremni za buduće faze integracije. Za nekoliko
meseci pregovaranja ovaj sporazum i mi smo postigli 7. marta da potpišu sporazum o saradnji
između Vlade Luksemburga u kontekstu evropskih integracija da podrži kosovske institucije u
sprovođenju SSP u nekim prioritetnim oblastima.
Podrška pristupi obuka, trening trenera i ad-hoc potreba za znanjem i specifične politike i

sveobuhvatnog istraživanja politika EU da pomogne u formulisanju nacionalnih politika i
usklađivanju zakonodavstva.
prioritetne oblasti na osnovu prioriteta i SSP obuhvata 10 oblasti politike, od kojih su 9
poglavlja ackuis i horizontalni temu. Korisnice institucije su Ministarstvo za evropske
integracije, Kancelarija premijera, Ministarstvo trgovine i industrije, Ministarstva kulture i
omladine, Ministarstvo pravde, Sud i Tužilaštvo, Ministarstvo za državnu upravu, SSK, TSK
RKJN, TRN, konkurencije Kosova Uprava itd. Projekat je planiran za 4 godine, a iznos podrške
je 2.1 mil. €, od čega Luksemburg daje grant od 2 mil. € i ko-Mei je € 100 metara. Projekat će
upravljati zajedničkim upravnog odbora MEI i Luksemburga i biće sproveden od strane MEI i
to je blisko sarađuje sa Ministarstvom finansija, trezora i drugih institucija kako bi se
obezbedila nesmetano odvijanje projekta.
Implementacija konkretnih aktivnosti je planirana za septembar, pod uslovom da se zakon
unapred prenese na Skupštinu. Pored toga što projekat pomaže jačanje kapaciteta institucija
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evropskih integracija, projekat će pomoći u jačanju kapaciteta upravljanja MEI i apsorpcije
sredstava i projekata. U okviru ovog projekta, poslao sam pismo da se izmeni ovaj sporazum sa
dodatnim stručnu podršku ukoliko ministar i skupštinski Odbor za evropske integracije, sada
čekamo njihov odgovor.

Predsednica, rekao je da sada znate da je Skupština ušla u novu fazu donošenja političkih
odluka, slažem se da će sporazum kao takav imati podršku državnim službenicima, ali s
obzirom na to donošenje odluka biti politički. Mislim da bi trebala biti podrška u smislu
parlamentarnih odbora, jer će se u novoj fazi iz septembra raditi u Skupštini, a ako pogledate i
najnovije statističke podatke, ispada da je implementacija SSP-a 30% što nije ohrabrujuća za
kosovske institucije i mislim da će biti preporuka da bi sporazum kao takav trebalo da ima veću
pažnju u smislu ekspertize i podrške na političkom nivou.

Armend Zemaj, naglasio je da je važno ispuniti tehničke kriterijume u vezi sa obavezama koje
proističu iz implementacije ERE-a i implementacije SSP-a, ali i političkim delom uprkos
političkim pokretima i izveštajima o kojima je zajednička Republika Kosovo , a ovaj deo koji
pomažu evropski prijatelji je neophodno i ima uticaja na implementaciju. Kada ne pregovarate
o sporazumu tačno ne znate detalje, ali se čini da se politički deo ne zanemaruje i vi možete dati
razumnost, vi ministri i možete nam pojasniti u vezi sa pismom koji je poslat na dodatni zahtev
ili pregovaranje, jer je posljednji deo nakon angažovanje u obavezama koje menjaju sporazum i
dalje zahtevaju konsultacije sa bilo kojom stranom iz vladajuće zajednice koju možete postići.
Sporazum kao takav od onoga što se vidi je pogodan za Republiku Kosovo, ali koliko će imati
uticaj da tehnički i politički deo ima koordinaciju i koristi od ovih pismenih odredbi, mislim da
su tako mali kao što je to deo sporazuma, mislim da ciljevi koji su predstavljeni u sporazumu ne
mogu ostvariti pravi efekat. Vi ste stranka u pregovorima, ali mi smo stranka u ocenjivanju i
glasanju, ali mislim da ako je moguće i ako možete, mora postojati za dva dela koja sam
pomenuo.
Cilj ovog sporazuma je brža integracija i pomoć u evropskim strukturama u okviru
svakodnevnog rada MEI i koordinacije sa Komisijom za stabilizaciju i pridruživanje.
Ja ne vidim efekat stotina procenata u onome što je napisano u svrhu ovog sporazuma na način

na koji bi se koristile strane koje su uključene u ovaj proces. Sada ćemo razmotriti deo naše
obaveze kao komisije, ali ipak je ideja da ne idemo sa logikom sa pozicije kao deo opozicije da
možemo zatražiti suspenziju, ali vam daju šansu ako želite da pokušate neko vreme da
pregovaraju o delu koji se odnosi na politički uticaj pomoći koja je direktno od dodele ovih
sredstava.

Donika Kadaj Bujupi, Posle vaše prezentacije, ministar se vratio meni 10 godina kasnije u tim
fazama obuke. Bar je trebalo da Kosovo proširi ovu fazu ili pregovara o takvim sporazumima
kao specifične za naše potrebe i zahteve. Izgovaranje prava ako nismo stigli posle 19 godina
nakon rata sa poslednjom hitnom fazom i uspostavljanjem nekih potpuno osnovnih kapaciteta,
npr. u apsorbovanju projekata sa timom koji je sposoban da apsorbuje sredstva iz IPA i drugih
međunarodnih fondova, onda mogu reći da je kasno, predlažem da budem malo konkretniji i
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nazovem problem. Mislim da je u sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju bilo prikladnije
imati konkretne predloge koji bi mogli biti prevedeni u sporazum, koji, na primer, podržao bi
farmera u uspostavljanju fonda koji ne bi imao visoke kamatne stope kao što su banke ili, ako
govorimo o podršci Kosovske autoritete za konkurenciju, nastavljamo monopolizirati avio
kompanije danas i nastaviti sa kartama skuplje i ovaj autoritet kada ne radi.
U Skupštini smo više puta tražili nekoliko puta da istražimo šta se dešava ako su došli da
istraže bilo koji monopol, ili kada govorimo o apsorbovanju projekata u prioritetima EU i
našim, na primer. su žene, imovina i mogućnosti da imaju pristup, poseduju imovinu i
nasledstvo, stajamo čak i ovde, znamo brojke od 2-3%, o kojima smo već nekoliko puta
razgovarali u Parlamentu, ali nismo napravili nikakav pomak napred. Mislim da treba da
budemo konkretniji i specifičniji, prolazili smo kroz fazu hitne pomoći, ali za treninge,
obučavali trenere sa 2 miliona i potrošili oko 100 miliona, konačno nam rekli da su plaćeni 2-3
stručnjaka, što Kosovo je pobedilo, ali barem ako je politički pobedilo, mi znamo taj dio, ali
ovde izgleda da nemamo nikakvu političku prednost.

Milaim Zeka, rekao je da će moja rasprava biti u toku u razgovorima dva predsednika i kao
poslanik u parlamentu će izraziti neke zabrinutosti koje će se zasnivati na činjenicama i nekim
problemima koji će vam služiti ministri kao savet sastanke sa zvaničnicima u Briselu i bilo
kojoj drugoj zemlji. Imam iskustvo u radu ovih sporazuma i sredstava koja su zloupotrebljena
zbog loše sreće, jer nas vrlo ignorišu. Kad god se sastanem sa stranim diplomatama, bilo u
Prištini ili u različitim zemljama, izražavam ovu zabrinutost i nikad se ne protivim meni.
Nedavno sam bio u poseti u inostranstvu i rekao sam vam da li zaista želite da se borite protiv
korupcije i organizovanog kriminala na Kosovu, trebalo bi da znate da građani Kosova nisu
uključeni, ali su uključene sve državne strukture, tj. ljudi unutar ovih struktura, ne svi, već
pojedinci. Zašto onda ne navode ko je sa vama odbio vize da nema pravo na slobodno kretanje i
ne ostavlja građane Kosova bez viza, ovo je nepravedno. Slobodno mogu da kažem da je
postojao u Evropi i da postoji nečujno, rasističko otkriće islamofobije. Kosovo i Albanija se
osuđuju samo zbog visokih zvaničnika EU i različitih evropskih zemalja koje se smatraju
islamom, ovo je činjenica i istina jer se ne usuđuju javno reći zbog svog unutrašnjeg mišljenja.
Svaki visoki evropski zvaničnik zna da je za svaku korupciju i organizovani kriminal centralni
relej nosio međunarodne na Kosovu. Ja ću se fokusirati na projektu koji je bio u vreme Agima
Čekua, ministar može naći činjenice i onda kada ste se sreli sa švedskim ambasadorom i
britanskog ambasadora treba reći Britanski DFID je zajedno sa sporednih Švedski su bili
uključeni u veliki projekat u rasponu od 2 miliona €, a projekat se realizuje zajedno sa
Rinvestin, šta se ovde dogodilo, dva su britanski stručnjaci koji su svakodnevno plata od 1000 €
i nikad nisu bili na Kosovu nema dan i poznati profesor lopova koji neće pominjati njegovo
ime, zajedno sa drugim lopovima potpisali su izveštaj koji su navodno imali i učestvovali u
realizaciji tog projekta. Švajcarska ambasada je na to reagovala i zahtevala je da je neki od
ovih novca prebačen naopačke zbog zloupotreba. So Iou ministar je najbolje da svoj mali glas
pred njima i da vam pokažem da možemo realizovati projekte bez međunarodnih stručnjaka, jer
imamo stručnjake na Kosovu, dečaci i devojčice veoma talentovani i obrazovani ljudi koji
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znaju strane jezike. Konačno je pitao ministra šta su visoki zvaničnici u Briselu rekli privatno,
da li se građani Kosova nadaju da mogu da putuju bez viza ili ne?

Zenun Pajaziti, On je rekao da u pogledu ratifikacije sporazuma je dobra prilika da se zahvalio
Vladi Luksemburga i drugima koji su još uvek na Kosovu donatora.
U principu mislim da u ovoj fazi u kojoj smo i dalje potrebno kao nova država i nove uprave za
tehničku pomoć u smislu obuke i edukacije mladih ljudi. Mi imamo sledeću tehničku pomoć u
kontinuitetu, ali zbog nedostatka dobre koordinacije između donatora i lokalnih institucija
imaju po dupliranje i diversifikacije projekata. Mi smo razgovarali na tu temu i da zahteva da
bolja koordinacija, ali mislim da u ovom slučaju neće biti, ono što je bitno je da kada dođete tu
pomoć od institucije da adekvatno ministra da bude tema koja je prioritet za nas. Fokus ove
donacije da vidim jeste stvaranje mehanizma za obuku i tehničku pomoć za jačanje Uprave za
kadrove na Kosovu. Uložili smo i imala međunarodne donacije na Kosovu u instituciji koja ima
za cilj sa obučenim javne administracije na Kosovu, sada ne znam u kakvom stanju je ova
institucija. Mislim da još uvek rade iste stvari, dajemo i primamo pomoć, ali imaju obuku u
različitim sektorima sa istim ljudima, jer im nedostaje održiv mehanizam koji stalno su obučeni
različiti sektori državne uprave i da smo izostavili nisu razvijeni, mislim da sa ovom donacijom
ste ministar zajedno sa ministrom za državnu upravu imaju priliku za revitalizaciju ove
institucije da postane održiva za narednim godinama.

Fatmire Kollçaku, rekao je da smo sada u fazi kada nam je pružena pomoć da budemo u
smislu da se pitamo koje obuke nam treba.
20 godina je izdavalo neograničena sredstva za obuku osoblja, na žalost često su bili politički
osoblje obučavani i postavljeni na mesta koje nisu želeli, a zatim su otišli sa ministrima.
Onda je došao drugi i obučeni su na neodređeno vreme, čak i bile- su pismeni, a mnogi od
naših studenata su obrazovani sa sopstvenim sredstvima, koja su ponovo, ali oni i dalje idu u
Evropu, jer oni ne vide perspektivu se vraća mesto sa doprinosom.
Ne krivim vas ministre, ali to je posleratna politika koja bar nije ohrabrila mlade ljude da se
vrate u svoju zemlju. Ministarstva su prepuni onih koji su došli iz politike, a ne sa svojim
sposobnostima i mi smo u fazi u kojoj se nas optužuje donatori da ne znate ishod znači i
moramo prvo približavaju još uvek pomoći u obuci i osoblje. Imamo danas nefunkcionalni
zdravstvenog sistema i revizor je utvrdio mnoge povrede tamo i šta je fond koji je dao
Luksemburg tamo i stoga hteli ili nisu želeli da su međusobno povezani i da je ne moguće da
operativni zakonom o zdravstvenoj zaštiti. Na žalost, mnogi alati pumpa za obuku više ljudi,
ali mnogi od njih ne rade, tako da moramo da pogledamo gde su ti ljudi u koji je uloženo i ne
koriste, da se ne investira u početku ljudi mladi ljudi. Konačno je pitao ministra da li ima bilo
kakvih poteza ka viznoj liberalizaciji? Znamo ko je bio direktor zapadnog Balkana na
sastanku Komiteta za spoljne poslove koja je dala svoje primedbe, to znači da su nas gledaju,
pogotovo za reformu javne uprave.

Ismajl Kurteshi, smatra da za takve projekte treba dva razloga jer je rekla da znamo da nam
treba novo znanje, a drugi razlog je sto su stotine miliona evra potrošene na obuku na Kosovu
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i većina ovih projekata je bila fiktivna jer su se obuke držale ili su uopšte ne držane, a većina
sredstava koja su predodređena za pomoć Kosovu vraćena su onima koji su obezbedili
sredstva. Mi smo imali stotine hiljada obuke u oblasti obrazovanja i danas imamo ozbiljne
probleme u kvalitetu i u mnogim drugim pitanjima, onda smo imali više treninga u zdravstvu
i upravljanju vidi kakva je situacija u zdravstvu i kako se upravlja . Dakle, šta treba da se desi
je na svom ministru rizika, da ne dozvoli da ova sredstva budu utrošena na fiktivne obuku, ali
da vidimo rezultate, nedostatke svih ovih treninga koji su nastali nakon rata je da niko ko
nema proveriti šta je imalo koristi od obuke i kakvi su rezultati treninga, koliko smo ponovo
obučeni da mi nismo dovoljno upoznati sa mnogim pitanjima koja su ponekad elementarna,
tačno je ono što je rekao kolega da su mnogi projekti doneti ovde za svoju korist više od
našeg, uzimajući u obzir nas kao ljude ispod nivoa koji zaista posedujemo.
Kosovo je stvarno siromašnije i razvijenije od ostatka sveta, ali ima mnogo stvari koje

znamo i ne treba da ulažemo u stvari koje znamo, ali nam treba nešto novo za naše nove
generacije uči.

Predsednica, rekao je ministru da smo mi kao odbor napravili nekoliko lingvističkih
amandmana, svi se slažemo da je Kosovo i dalje potrebno obuku, ali naravno jasna definicija
ovih treninga i destinacija ovih alata biće veoma važna za nas.

Ministarka, je istakla da smo u ministarstvu primetili ove nedostatke, ali nažalost, nismo bili
na odgovarajući način uključeni u pregovore, iako će se sredstva preneti na Ministarstvo za
evropske integracije, što je dobar signal za poverenje dato institucijama Kosovu, takođe
mislim da postoji mogućnost da se vidi šta se može uraditi, jer su vaše preporuke bile previše
dobre. Slažem se da nam treba trening, ali istovremeno moramo uključiti i naše mlade ljude
koji su investirali u svoje obrazovanje i sada ih mogu koristiti kao okvir u okviru ovog
projekta. Pomenuo sam da sam napisao pismo u kome sam tražio da se projektni zadaci
dopunjuju i izmenjuju u skladu sa vašim preporukama da bi bile koristi našim mladima.
Takođe se možete složiti da imamo vremenski period koji ga ne pošaljemo odmah na
saslušanje, kako bismo imali priliku da dovršimo promenu i primetili ste da vaš odbor i odbor
SAA nisu podržani, tako da postoji prostor za uključivanje ove dve veoma važne komisije jer
2 mil EUR nisu malo.
Obaveštavaće se o svakom koraku i verujemo da ćete uskoro imati pozitivan odgovor.
Što se tiče pitanja liberalizacije viza, ja želim da iskoristim priliku i obavestim vas o
nedavnoj poseti Briselu i nekim drugim posetama koje imam, čekamo preporuku Evropske
komisije, optimistični smo da će ova preporuka da budu pozitivni, pri čemu institucije EU
prelaze u druge korake donošenja odluka, moramo takođe pojasniti da su sve posete, bilo od
strane Parlamenta ili od ministarstava, naši legitimni zahtevi za lobiranje i traženje od država
članica EU da ubrza proces donošenja odluka. Ako postoji politička volja država članica EU,
stvarno je reći da se očekuje da se naši građani slobodno kreću do kraja godine.

Predsednica, Mi kao komitet pozdravljamo sve informacije vezane za proces liberalizacije
viznog režima, verujem da u narednim nedeljama očekujemo sastanak na kojem ćemo
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razgovarati io angažovanju komisije i angažovanju ministarstva u budućim procesima koji se
očekuju stavite odmah nakon dobijanja pozitivne preporuke.

Donika Kadaj- Bujupi, spremnost da uključi Odbor za evropske integracije u ispunjavanju
ovog sporazuma, pitanje da li ugrožen ako se sporazum ne bude ratifikovan u parlamentu u
roku, jer je rekao poslanici su odbacili takvu podršku.
Ono što je u početku rekao da su drugi puta moraju da pregovaraju sa detaljima i precizno,

tako da je odredište sredstava da se za projekte koji su od koristi direktno narod na Kosovu,
jer je faza treninga hitne je prošlo, rekli ste da sada imamo mladić koji je sada u drugačijoj
fazi, imamo mladih ljudi u dijaspori koji mogu biti ti si dao priliku jer su potencijal i može 't
se bave određenim projektima koji vode međunarodne stručnjake, potreban nam je plan
beton, tako da ćemo u budućnosti imati preciznije mesto gde će se ovi alati ići. Pitanje viza je
rekao da smo imali najviše kriterijume iz regiona i bili nepravedni kriterijumi i imali veliki
politički zahtev da svi drugi, i u fazi gde mislimo da je potpuno slobodan da kašnjenje i
kašnjenje u prijemu završnog izveštaja koji smo svi očekivali i očekujemo da dobijemo brz
odgovor u roku od nekoliko dana.
Na kraju, on je rekao da će zajednički program sa vladom i veće uključivanje odbora biti
progresivna i da će dati rezultate brže za svakoga.

Predsednica, rekao da ćemo uskoro imati zajednički sastanak sa ministrom Hokha i ono što
treba zapaziti jeste da Komisija i Parlament imaju konsenzus u vezi sa evropskom agendom i
svi smo zainteresovani za zajednički rad, uskoro očekujemo da izađemo kroz opštine na
Kosovu da razgovaraju sa građanima i slažu se sa govornicima koji su rekli da nam je
potrebna bolja koordinacija Vlade zajedno sa Parlamentom, tako da predlažem da se uskoro
sastanemo i zajedno napravimo plan rada i zajednički program sa Ministar za evropske
integracije.

Milaim Zeka, u vezi sa inicijativom predsednika Skupštine za lobiranje u zemljama EU je
rekao da vas pozdravlja, ali delegacije su rekli je pogrešno, jer oni idu ljudima koji nemaju
snage niti znanja o EU i nemaju kontakta sa ljudima u Evropskom parlamentu i Evropskom
parlamentu.
Ali što se tiče parlamenta, rekao da se ne radi ništa i ja patim sam jako sramota da sam
poslanik u tempu koji se obavlja svoje dužnosti prema građanima Kosova, nisu odobreni
zakoni imaju mnogo kikseva, zovemo sesije i interpelacije potpuno nepovezane, rezolucija
nakon rezolucije, ali suštinske stvari koje nismo učinili.
Što se tiče obuke je rekao da je neophodna obuka da Kosovo treba je ugao bira voz, jer
postoje obučeni ljudi, ne znajući za ljudske osnivanje znanja stvara u osnovnim i srednjim
školama, univerzitet je jedina specijalizovana ljudi u jednom smeru, u većini ministarstava
zaposleni su na porodičnim i stranačkim osnovama, zapošljavaju se prvo ljudi, a zatim se
otvaraju radna mjesta.
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Armend Zemaj, rekla da tražim od ministarstva kao nosioca procesa da ako je moguće što je
moguće kraće informacije što je pre moguće, svi znamo da su kriteriji bili brojni i nepravedni
i datum kada smo očekivali da ćemo dobiti odgovor na liberalizaciju se nije dogodio. Dan
ranije, imali smo važnu posetu predstavnika EU, Evropska komisija, politički direktor za
zapadni Balkan, vrlo jasno nam je rekla zabrinutost onoga što čujemo svaki dan kao opozicija
kao vladin skandal, poslednji dio je povećanja plata bez prethodnih konsultacija i bez
međunarodne saglasnosti i bez obzira na njihovu sopstvenu predlog te reforme javne uprave i
dobili zakona o platama, koji se raspravlja sa usaglašen sa stavovima i drugih subjekata koji
dolaze u kratkom roku, precizno odgovoriti na to kako će Skupština odlučivati o ovim
platama. Zabrinutost je kada imamo glasove unutar Vlade Kosova od strane pojedinaca kada
predlažu EU da to nije njihov posao da podigne plate u Republici Kosovo, dok s druge strane
još uvek govorimo o pomoći novčanih sredstava koja Kosovu daje Evropsku komisiju , čak i
direktno u budžetu Republike Kosovo, 22 Mils se isplaćuje direktno u budžet Republike
Kosovo, dok vlada na jedan način povećava plate za određenu grupu unutar vlade. To nas
čini skeptičnim za pozitivan odgovor, ali su zakonske inicijative bez sporazuma sa EU
ostavile loš ukus u drugom.
U nastavku sam rekao komisiji da vas pozovu na ministre da biste razjasnili ovu poziciju da
smo stvarno u državi u kojoj niko nije svestan da daje tačan odgovor, a građani su u mraku u
pogledu datuma liberalizacije viza.
Što se tiče sporazuma, predlažem da sačekate dok ne dobijete odgovor na pismo koje ste
poslali i dođite u Komisiju, a zatim dajte zeleno svetlo ovom sporazumu, jer ovaj sporazum
nije samo za obuku mladih, već ovaj za nas kao donosioce odluka koje se tiču politike
Skupštine Kosova i Komisije za SAA i za vaše političko osoblje koje se bavi ovim politikama
i koje bi bilo u pravu u korist.

Zenun Pajaziti, smatra da tehnička pomoć u administraciji je dobra ideja, često sa idejom da
je sredstva su požurili da politički deo je kritikovan od strane opozicije, ja ne znam kako
mogu političko osoblje. Mi smo privremeno i da insistira na jačanju moj zahtev da se nešto
čvrsto i mislim da ministri najbolje znaju na koji način takve pomoći od strane napraviti nešto
što ima trajnost, jer ova faza je veoma važno.

Fatmire Kollcaku, je rekao da je na osnovu istoričara upotrebe pomoći i sredstava.
Izražavamo sumnju da oni koriste odgovarajuće instrumente koji su destinua, ministarstvo
sama ne može ništa ako nije sve podrška vlada.
Kad god ova vlada izjavljuje da se približavamo ispunjavanju kriterijuma, odmah se upoznaje
sa nesporazumom. Rekli smo da je odluka da se plate je Vulf je najveći ova vlada i
zloupotreba javnih sredstava, normalno je da donatori brinu o sredstvima koja se ovde
donose, nema reformu javne uprave kao dosledno donose političke kadrove, treba da sada
smo bili u fazi u kojoj bi imali visoko obučeno osoblje, a pomoć se mogla koristiti u druge
svrhe.
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Predsednica, je na kraju diskusija dala sledeći :

Zaključak
Nakon što je ministarka dostavila dopis o izmeni i dopuni gore navedenog N/zakona ,
komisija treba da sačeka dok ministarstvo ne dobije saglasnost  i nakon toga da se sporazum
vrati komisiji i da se isti nakon toga dostavi plenarnoj sednici.

Ministarka, je istakla da ostaje otvorena za saradnju i spremna je da kada komisija ima
vremena diskutuje o narednim koracima za liberalizaciju viza, kao i da koordiniše agendu
kako ne bi došlo do nepotrebnog odugovlačenja liberalizacije viza.

4. Razmatranje nacrta Poslovnika Skupštine sa amandmanima funkcionalne
komisije sa aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EZ-e;

Predsednica, da je donošenje ove Uredbe predviđeno i kao zakonodavna mera u okviru
nacionalnog programa za implementaciju SSP-a, u pogledu usklađenosti sa zakonodavstvom
EU, oblast koja reguliše ovaj nacrt uredbe sa amandmanima Funkcionalne komisije ne
reguliše sa zakonodavstvom EU, ali to je unutrašnja stvar koja reguliše pojedine države.
Imajući u vidu da je proces integracije dinamičan proces, predložio je da u poglavlju 16, gde
se radi o integracionom procesu, predstavljamo 8 amandmana koje ste ranije imali i uključili
u novu regulativu.

Nakon glasanja članova Komisije, Predsednica je konstatovala da je Komisija donela sledeću:

Preporuku
Usvaja se nacrt Poslovnik Skupštine sa amandmanima funkcionalne komisije, kao i
amandman 8. predložen od Komisije za evropsku integraciju i isti se predlaže Skupštini
za usvajanje

5. Razno;

Predsednica, Za ovu tačku, na poslednjem sastanku smo govorili o konferenciji koju će
DICAF održati u vezi sa Nacrtom zakona o elektronskom telekomunikacionom nadzoru, a
deo toga je Komisija za evropske integracije i Odbor za bezbednost, a od datuma 5 je datiran
kada smo imali sesiju, pa je ostalo nejasno da li ćemo biti deo ili ne. Razgovarao sam sa
predsednikom Odbora za bezbednost i rečeno nam je da oni nisu pratili račun i nisu imali
preporuke.
Od Komisije za integraciju je zatraženo da bude vođa panela i još nismo definisali ko će biti.
Što se tiče ovog koraka, diskusija.

Fatmire Kollçaku, istakla je da smo razgovarali i da nismo pokrenuli monitoring ovog
zakona i dogovorili smo se da pratimo i ovaj zakon.
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Mislim da bi ova komisija trebalo da bude aktivnija i da pogleda Plan rada ako uspemo to
dovršiti. Trebali bismo koristiti i budžet komisije za stručnjaka koji će nesumnjivo uraditi
analizu onoga što je učinjeno za liberalizaciju viznog režima, gde stojimo zato što izveštaji
koji dolaze kod nas od strane ministara kasni i mi nismo u koraku da koristim pomoć GIZ-a i
mislim kao komisiju dan rada da ga posveti pre nego što odem na Skupštinu na odmoru da
vidim gde smo i šta ćemo raditi u budućnosti.

Predsednica, je rekla da je radni plan odbora koji su glasali zamenici komisije u potpunosti
sprovedeni i, naravno, pojavljuju se novi evropski agendi i mi smo obavezni da prelazimo
svoj program, a ne samo GIZ, ali i svaku organizaciju koja je zainteresovani za podršku
komisiji dobrodošli, možemo se sastati na zajedničkom sastanku kako bismo razgovarali o
tome da li postoji bilo ko da dodaju i popune plan rada.
Na kraju, Predsedništvo još jednom je zatražilo od članova da navode ko će prisustvovati
konferenciji.

Milaim Zeka, se izjasnio da će učetsvovati.

Armend Zemaj, je istakao da pošto se poziv odnosi na nas , kao izrađivači Zakona o
elektronskom prisluškivanju, bilo bi dobro da učestvujemo, ali problem je u tome da istoga
dana imamo sednicu. Predlažem da u bliskoj budućnosti formiramo radnu grupu i da
uključimo i GIZ  kako bi monitorisao sprovođenje ovog Zakona.

Predsednica, je istakla da je cela komisija pozvana i bilo bi dobro da ko ima mogućnosti
učestvuje na konferenciji.

Sednica je završena u 12:35.

Izradila: Predsednica Komisije
------------------------

Jedinica za podršku Komisiji Blerta Deliu- Kodra


